

Architektur im Dialog Architecture in Dialogue

Workshop und Vorträge zum Thema Co-Living in München

Workshop and Lectures on the Topic of Co-living in Munich

Unsere Gesellschaft sollte zukünftig wieder mehr Wertigkeit und Achtsamkeit für den physischen Raum und die reale Begegnung in einer von digitalen Medien, Kommunikationskanälen und Dienstleistungen geprägten Welt aufbringen – so lautet die Essenz der mehrtägigen Vortrags- und Workshopveranstaltung „have we met?“ rund um das Thema Co-Living, die von der UnternehmerTUM, Mini Living und Detail Ende März an der TU München durchgeführt wurde.

In kreativen und euphorischen Pitches präsentierten insgesamt 30 Teilnehmer ihre innovativen Konzeptansätze.

A total of 30 participants presented their innovative concept approaches in the form of creative and spirited pitches.



Julian Weninger

In the future, our society should once again place more value and pay more attention to physical spaces and real encounters in a world characterised by digital media, communication channels and services. This essentially was the message of the “have we met?” multi-day lecture and workshop event on the topic of co-living, held by UnternehmerTUM, Mini Living and Detail at the end of March at the Technical University of Munich.

In her introductory talk, Kerstin Sailer from the Bartlett School

of Architecture spoke about the social components of co-living, Layla Keramat from Spark Reply outlined the digital influence on the community, and Philip Tidd from Gensler compared the spatial development of co-living with that of co-working. The aim of the subsequent Community Design Lab was to come up with ideas for the formation of communities for urban nomads with their temporary lifestyles.

A total of 30 participants from 15 nations, students and professionals from the fields of

In ihrem einführenden Vortrag sprach Kerstin Sailer von der Bartlett School of Architecture über die soziale Komponente des Themas, Layla Keramat von Spark Reply erläuterte den digitalen Einfluss auf die Gemeinschaft und Philip Tidd von Gensler übertrug die räumliche Entwicklung des Co-Workings auf das Co-Living. Ziel des anschließenden Community Design Lab war es, Ideen für die Bildung von Gemeinschaft beim temporären Wohnen von urbanen Nomaden zu kreieren.

Insgesamt 30 Teilnehmer aus 15 Nationen, Studenten und Professionals aus den Bereichen Architektur, Soziologie, Management, Wirtschaft und IT, entwickelten innerhalb von zwei Tagen unter der Leitung von Christos Chantzaras vom Architecture Research Incubator der TU München neuartige Ideen, Tools und Konzeptansätze – von der ersten Idee bis zum Businessmodell. Bubble me, Domino, Giver Space, Anonymus und Play Local lauten die Namen der fünf innovativen Projektideen, mit denen aus Fremden eine Community geformt, eine Heimat auf Zeit geschaffen und Neankömmlinge mit Locals vernetzt werden sollen. Unterstützt wurden die Teams von Vertretern von Mini Living, den Start-up-Schmieden Urban-X und UnternehmerTUM, der Architekturfachzeitschrift Detail sowie der TU München.

Als Fazit aller Konzepte lässt sich festhalten: Gemeinschaft entsteht nur durch Kommunikation, die durch Apps, Interfaces, räumliche Interventionen und Events gefördert werden kann.



11.07.19
Nächste Veranstaltung der Reihe: „Coming soon... Kreativquartier“ im Mucca, München

Next event in the series: “Coming soon... Kreativquartier“ at Mucca, München

Anmeldung und Informationen
Registration and information
coliving2020.de

architecture, sociology, management, economics and IT developed new ideas, tools and conceptual approaches – from the initial idea through to the business model – within two days under the direction of Christos Chantzaras from the Architecture Research Incubator of the Technical University of Munich. Bubble me, Domino, Giver Space, Anonymus and Play Local are the names of the five innovative project ideas for forming a community out of strangers, creating a temporary home and linking up

locals with newcomers. The teams were supported by representatives from Mini Living, the start-up accelerators Urban-X and UnternehmerTUM, the architectural journal Detail and the Technical University of Munich.

The concepts can be summed up as follows: Community only arises through communication, which in turn can be promoted through apps, interfaces, spatial interventions and events.